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Protokół Nr XXXVIII/13 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 28 października 2013 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 28 października 2013 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 28 października 2013 roku o godzinie 18.25. 
W XXXVIII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Skarbnik Urzędu Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Sekretarz Urzędu Gminy Czempiń – Aleksandra Marciniak; 
• Radca Prawny – Andrzej Skibiński;  
• Radny Rady Powiatu Kościańskiego – Arkadiusz Wojciechowski;   
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak w dniu 28 października 
2013 roku o godzinie 17.00 otworzył XXXVIII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych 
oraz gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy            
15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu Wice przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Jarosława Koniecznego.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXXVIII sesji.  
 
Do przedłożonego porządku obrad: 
 
Radny Maciej Głochowiak złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu 12: 
„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 
położonej w Jasieniu”. Radny Maciej Głochowiak zauważył, że nie jest osobą przeciwną 
podjęciu tej uchwały, jednakże chciałby, aby mieszkańcy, którzy w czynie społecznym 
budowali tą strażnicę, jak również Rada Sołecka w pierwszej kolejności dowiedzieli się                
o tym, że Burmistrz ma plany dotyczące sprzedaży tej nieruchomości. Radny Maciej 
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Głochowiak podkreślił, że mieszkańcom należy się informacja, w jakich okolicznościach               
i ewentualnie kto złożył wniosek o nabycie tej nieruchomości. 
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Stanisław Turno, czy wniosek ten jest poparty opinią 
mieszkańców wyrażoną podczas jakiegoś spotkania na wsi i co mieszkańcy proponują, żeby 
w tym budynku się znajdowało, radny Maciej Głochowiak wskazał, że było zbyt mało czasu 
na zorganizowanie takowego spotkania, a z wnioskiem o wycofanie tego projektu z porządku 
obrad wystąpił, ponieważ chciałby, aby mieszkańcy jako pierwsi dowiedzieli się o planach 
dotyczących tego budynku. Radny Maciej Głochowiak wskazał, że po ewentualnym 
wycofaniu tego projektu z porządku obrad sesji, zorganizuje spotkanie z mieszkańcami wsi 
celem poinformowania ich o planach dotyczących budynku.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz poparł wniosek radnego Macieja Głochowiaka stwierdzając, że 
Rada Sołecka powinna się na ten temat wypowiedzieć. Radny Krzysztof Sankiewicz 
zwracając się do radnych wskazał, że podczas wspólnego posiedzenia Komisji radny Maciej 
Głochowiak mówił o tym, że z wnioskiem o zakup tej części nieruchomości wystąpiła 
Gminna Spółdzielnia Samopomoc Chłopska, a jak wiadomo część działki i nieruchomości             
w posiadaniu której się ona znajduje jest mniejsza aniżeli część należąca do gminy. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, że prawdopodobnie GS nie wystawia swojej części na 
sprzedaż, tylko oczekuje na to, że gmina jej właśnie sprzeda część nieruchomości i wówczas 
będzie mogła zbyć całą nieruchomość. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że w ten sposób 
znów komuś zrobimy prezent. Radny Krzysztof Sankiewicz zaproponował, abyśmy jako 
gmina my to zakupili od Gminnej Spółdzielni.           
 
Radna Elżbieta Grygier zwróciła uwagę, że nie można mówić, że nieruchomość tą kupi GS, 
ponieważ musi zostać przeprowadzona procedura przetargowa, zatem nie można mówić, że 
kupi ją konkretny podmiot. Radna Elżbieta Grygier podkreśliła, że w latach ’70 gro z nas 
brało udział w różnych czynach społecznych – budowało, rozbierało, sadziło – takie były 
czasy. Radna Elżbieta Grygier pytała, czy przez te kilka lat, kiedy budynek przez wieś nie był 
użytkowany, ktoś się zainteresował nim, czy były podawane jakieś propozycje jego 
dotyczące. Radna Elżbieta Grygier wskazała, że w Jasieniu jest zrobiona nowa świetlica, jest 
wyremontowany na tym budynku dach i ma wątpliwości, czy mieszkańcy będą 
zainteresowani jakimś dodatkowym pomieszczeniem.  
 
Radny Maciej Głochowiak podkreślił, że w swojej wypowiedzi nie twierdził, że mieszkańcy 
są zainteresowani tym budynkiem, a jedynie to, że powinni być o planach poinformowani; na 
terenie gminy jest kilka budynków, w których nic się nie dzieje, a nie sprzedaje się ich – 
przykładem ulica Parkowa. Radny Maciej Głochowiak wskazał, że straż pożarna nie użytkuje 
tych pomieszczeń raptem od poprzedniej zimy, a nie od kilku lat.         
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 11 głosami „za”, przy                   
2 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” wycofała z porządku obrad 
XXXVIII sesji punkt 12: „Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w Jasieniu.”         
 

Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący: 
 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
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4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja o stanie oświaty za rok szkolny 2012/2013.   
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Czempiń na 2013 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

nieruchomości.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku 

rolnego na rok 2014.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Betkowie.       
12. Wycofany z porządku obrad.       
13. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2014.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Czempiń z organizacjami 

pozarządowymi  oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego  
na rok 2014”.                                                                           

15. Oświadczenie Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 2013 roku                      
w przedmiocie pisma z dnia 20 maja 2013 roku skierowanego do Rady Miejskiej                                   
w Czempiniu przez Panią Hannę Rybakowską.  

16. Informacja Burmistrza Gminy Czempiń dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych 
przez zastępcę wójta, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy, osób zarządzających i członków organu zarządzającego gminną 
osobą prawną oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta 
złożonych według stanu na dzień 31 grudnia 2012 roku. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu dotycząca oświadczeń 
majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej w Czempiniu według stanu na 
dzień  31 grudnia 2012 roku. 

18. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
19. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                     

w okresie międzysesyjnym. 
20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wolne głosy i wnioski. 
22. Zakończenie obrad XXXVIII sesji.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 13 głosami „za”, przy                  
2 głosach „wstrzymujących się” przegłosowała powyższy porządek obrad 
XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi 
zastrzeżeń co do jego treści.   
 
Radny Jarosław Konieczny nadzorujący sporządzenie protokołu z poprzedniej sesji 
poinformował, że zapoznał się z protokołem z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu               
i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści. 
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” przyj ęła protokół z XXXVII sesji 
Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 7 października 2013 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje złożyli: 

1. radny Maciej Głochowiak w sprawach: 
1) udzielenia informacji na temat użytkowania samochodu służbowego w Ośrodku 

Pomocy Społecznej w Czempiniu – przedłożenia karty drogowej, rachunków za 
paliwo, przeglądów, napraw oraz wykazu osób, które auto użytkują; 

2. radny Wojciech Adamski w sprawach:  
1) poinformowania mieszkańców o projektach dotyczących przebudowy linii 

kolejowej – w szczególności przejazdów kolejowych, jak również planów 
dotyczących ulic Towarowej i Północnej oraz na temat planów dotyczących 
rewitalizacji Rynku w Czempiniu;  

2) przygotowania dokumentacji i odpowiedniego zabezpieczenia pomnika przyrody, 
jakim jest dąb przy Olszynce w Czempiniu. 

 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Informację o stanie oświaty za rok szkolny 2012/2013 przedstawiła w postaci prezentacji 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska.  
Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.    
 
Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Czempiń 
na 2013 rok przedstawionego przez Skarbnik – Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXXVIII/274/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dni a 28 października 
2013 roku zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Czempiń 
na 2013 rok przedstawioną przez Skarbnik Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
nieruchomości przedstawionego przez Zastępcę Burmistrza Jana Kaźmierczaka, uwag nie 
wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                     
Nr XXXVII/275/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 2013 
roku w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości 
przedstawioną przez Zastępcę Burmistrza Jana Kaźmierczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości przedstawionego 
przez Zastępcę Burmistrza Jana Kaźmierczaka, uwag nie wniesiono.  
                             

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXXVII/276/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 
2013 roku w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości przedstawioną przez 
Zastępcę Burmistrza Jana Kaźmierczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych przedstawionego przez Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską, uwag nie 
wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy                  
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                              
Nr XXXVII/277/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 2013 
roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych przedstawioną przez Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego 
na rok 2014 przedstawionego przez Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską:  
 
Radny Tadeusz Fabiś odczytał treść opinii Komisji Rolnictwa, Działalności Gospodarczej, 
Prawa i Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska oraz Budownictwa i Spraw Komunalnych 
– opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Macieja Głochowiaka, czy komisja była zgodna co do 
wyrażonej opinii, Przewodniczący Komisji radny Tadeusz Fabiś wyjaśnił, że Komisja nie była 
od początku zgodna, jednakże taką opinię wypracowała i została ona przedstawiona powyżej.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy                  
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                              
Nr XXXVII/278/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 2013 
roku w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego 
na rok 2014 przedstawioną przez Burmistrz Dorotę Lew – Pilarską. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Betkowie      
przedstawionego przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Romana Skrzypczaka, 
uwag nie wniesiono.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXXVII/279/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 
2013 roku w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w Betkowie      
przedstawioną przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Romana 
Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Wykreślony z porządku obrad.  
 
Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2014 przedstawionego przez Inspektora Referatu 
Organizacyjnego – Huberta Włodarczaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                   
Nr XXXVII/280/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 2013 
roku w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2014 przedstawioną przez Inspektora Referatu 
Organizacyjnego – Huberta Włodarczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 14 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Czempiń z organizacjami 
pozarządowymi  oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2014” przedstawionego przez Inspektora Referatu Organizacyjnego – Huberta 
Włodarczaka, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXXVII/281/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 
2013 roku w sprawie „Programu współpracy Gminy Czempiń z organizacjami 
pozarządowymi  oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2014” przedstawioną przez Inspektora Referatu 
Organizacyjnego – Huberta Włodarczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 15 porządku obrad: 
 
Do projektu „Oświadczenia Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 2013 roku              
w przedmiocie pisma z dnia 20 maja 2013 roku skierowanego do Rady Miejskiej w Czempiniu 
przez Panią Hannę Rybakowską” przedstawionego przez Przewodniczącego Rady Miejskiej            
w Czempiniu Jerzego Krzyżostaniaka:  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że w dalszym ciągu w żaden sposób nie odpowiadamy 
na pismo Pani Hanny Rybakowskiej i myśli, że oświadczenie to nie będzie jej 
satysfakcjonowało, jak również jego osoby jako radnego. Radny Krzysztof Sankiewicz 
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podkreślił, że zapis punktu 3: „Rada Miejska w Czempiniu dostrzega zagrożenie 
bezpieczeństwa dzieci, ale także starszych na wszystkich drogach gminnych, powiatowych, 
wojewódzkich i krajowych zlokalizowanych na terenie gminy Czempiń. O bezpieczeństwo 
dzieci powinny przede wszystkim zadbać rodzice, nie tylko na terenie posesji, na której się 
mieszka, ale także i poza nią” jest kuriozalny, ponieważ zapewnienie bezpieczeństwa na 
drogach należy do administracji publicznej i zdaniem radnego zapis ten jest niemożliwy do 
zaakceptowania.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak przypomniał, że 
zapisy tego oświadczenia ustalane są przez radnych od maja tego roku i na uwagi oczekiwał 
do dnia dzisiejszego; propozycja oświadczenia została przekazana radnym z materiałami 
sesyjnymi tydzień temu i oczekiwał on na wszelkie uwagi związane z jego treścią. Radny 
Jerzy Krzyżostaniak wyraził zdziwienie obecnemu zachowaniu radnego, ponieważ podczas 
wspólnego posiedzenia Komisji również nie zostały zgłoszone żadne uwagi co do treści 
pisma. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że treść oświadczenia została przygotowana na 
podstawie treści protokołów z posiedzeń Komisji, jak również wniosków przez nich 
złożonych. Radny Jerzy Krzyżostaniak pytał, czy radni zgadzają się z wnioskami, które 
skierowali przewodniczący poszczególnych Komisji, ponieważ taki wniosek uzyskał również 
od Komisji Finansów, której radny Krzysztof Sankiewicz jest członkiem.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, że zapis ustawy o samorządzie gminnym stanowi, 
że rada obraduje na sesjach i przewodniczący nie może mu zabronić wypowiadania się 
podczas sesji i nie zmusi go również do poparcia tego, co wypracowane zostało na podstawie 
wniosków Komisji, ponieważ może mieć na ten temat swoje prywatne zdanie.  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Macieja Głochowiaka, czy treść projektu oświadczenia 
przekazanego radnym jest identyczna z treścią pisma skierowanego do Pani Hanny 
Rybakowskiej przez Panią Burmistrz, Przewodniczący Rady radny Jerzy Krzyżostaniak 
wyjaśnił, że jest identyczna. 
 

Radny Krzysztof Sankiewicz złożył wniosek formalny o wykreślenie z projektu 
oświadczenia punktu 3: „Rada Miejska w Czempiniu dostrzega zagrożenie 
bezpieczeństwa dzieci, ale także starszych na wszystkich drogach gminnych, 
powiatowych, wojewódzkich i krajowych zlokalizowanych na terenie gminy Czempiń. 
O bezpieczeństwo dzieci powinny przede wszystkim zadbać rodzice, nie tylko na 
terenie posesji, na której się mieszka, ale także i poza nią”.            
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 6 głosami „za”, przy                     
9 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” nie przegłosowała 
wniosku radnego Krzysztofa Sankiewicza o wykreślenie z projektu oświadczenia 
punktu 3: „Rada Miejska w Czempiniu dostrzega zagrożenie bezpieczeństwa 
dzieci, ale także starszych na wszystkich drogach gminnych, powiatowych, 
wojewódzkich i krajowych zlokalizowanych na terenie gminy Czempiń.                        
O bezpieczeństwo dzieci powinny przede wszystkim zadbać rodzice, nie tylko na 
terenie posesji, na której się mieszka, ale także i poza nią”.            

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 9 głosami „za”, przy                     
6 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” podj ęła Oświadczenie 
nr 2/2013 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 października 2013 roku              
w przedmiocie pisma z dnia 20 maja 2013 roku skierowanego do Rady Miejskiej 
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w Czempiniu przez Panią Hannę Rybakowską. 
Oświadczenie stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 16 porządku obrad: 
 
Informację Burmistrza Gminy Czempiń dotyczącą oświadczeń majątkowych złożonych przez 
zastępcę wójta, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy, osób zarządzających i członków organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osób 
wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta złożonych według stanu na dzień                
31 grudnia 2012 roku przedstawiła Burmistrz Dorota Lew – Pilarska. 
Informacja stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
  
Do punktu 17 porządku obrad: 
 
Informację Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu dotyczącą oświadczeń 
majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej w Czempiniu według stanu na dzień     
31 grudnia 2012 roku przedstawił Przewodniczący Rady radny Jerzy Krzyżostaniak.  
Informacja stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 18 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń, stanowiącego załącznik nr 15: 
 
Radna Elżbieta Grygier poprosiła o wyjaśnienie punktów 7,15 i 16.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła: 

1. do punktu 7: „Podpisanie umowy na mały projekt z PROW w ramach działań Lider 
Plus” – dotyczy projektu „Przystań  Gorzyczki”, realizacja nastąpi w roku przyszłym;   

2. do punktu 15: „Uczestnictwo w XIV Kongresie Gmin Wiejskich w Serocku w dniach 
15-16.10.2013. – raz w roku odbywa się Kongres Gmin Wiejskich; podczas 
tegorocznego brała udział w panelach dotyczących zmian w oświacie oraz związanego 
z odpadami komunalnymi; wypracowane wnioski zostaną przez Zarząd skierowane do 
odpowiednich ministerstw; wnioski te w oświacie dotyczą planów odnośnie 
przeprowadzania konkursów na stopień nauczyciela dyplomowanego w gminach,               
a nie jak do tej pory w kuratoriach – dla gmin wiąże się to z określonymi trudnościami 
i kosztami oraz przeprowadzania w gminach postępowań dyscyplinarnych dla 
nauczycieli; w ustawie o gospodarce odpadami – sposób windykacji – jest tak, że za 
postępowanie to odpowiada Burmistrz, w naszym przypadku Związek, a chodzi               
o zmianę, w której będzie należności windykował urząd skarbowy tak jak                          
w przypadku podatku od nieruchomości w gminach; kwestia obowiązku 
przeprowadzania przetargów – niektóre gminy mają swoje spółki komunalne i z ich 
usług chciałyby korzystać bezprzetargowo; kwestia zmiany deklaracji w związku ze 
zmianą ceny – gdyby teraz cena za odbiór się zmieniła, to wówczas należałoby 
wydrukować od początku wszystkie deklaracje i złożyć je powtórnie; kwestia ulgi dla 
rodzin wielodzietnych – ustawa obecnie nie daje możliwości zastosowania takowej 
ulgi.     

3. do punktu 16: „Udział w konferencji pn. „Wielkopolska Euro PROWincja” 
Podsumowanie działań w ramach PROW do 2013 roku – odbyła się na terenie MTP  
w Poznaniu – miała na celu podsumowanie realizacji programu do 2013 roku i zostały 
zaprezentowane najciekawsze projekty już zrealizowane; na spotkanie były 
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zaproszone organizacje działające na terenie województwa wielkopolskiego w tym 
przedstawicielki kół gospodyń wiejskich ze Słonina i Gorzyczek.   

 
Do punktu 19 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu stanowiącego załącznik nr 
16 do niniejszego protokołu: 
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że w okresie międzysesyjnym do 
Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęły pisma:  

1. Pismo Burmistrza Gminy Czempiń przedkładające opinię Prezesa Sądu Rejonowego 
w Kościanie z dnia 21 października 2013 roku – załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu; 

2. Pismo Rady Rodziców Szkoły podstawowej w Czempiniu w sprawie poprawy 
bezpieczeństwa przy szkole z dnia 16 października 2013 roku - załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu; 

3. Pismo Rady Rodziców Szkoły podstawowej w Czempiniu w sprawie zniesienia opłat 
za korzystanie z hali sportowej z dnia 16 października 2013 roku - załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 20 porządku obrad: 
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych:  

1. radnego Macieja Głochowiaka w sprawie udzielenia informacji na temat 
użytkowania samochodu służbowego w Ośrodku Pomocy Społecznej w Czempiniu – 
przedłożenia karty drogowej, rachunków za paliwo, przeglądów, napraw oraz wykazu 
osób, które auto użytkują Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
wystąpi do Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Czempiniu o przedłożenie 
stosownych dokumentów do końca tygodnia.  

2. radnego Wojciecha Adamskiego w sprawach:  
1) poinformowania mieszkańców o projektach dotyczących przebudowy linii 

kolejowej – w szczególności przejazdów kolejowych, jak również planów 
dotyczących ulic Towarowej i Północnej oraz na temat planów dotyczących 
rewitalizacji Rynku w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, 
że informacja taka zostanie przygotowana i zamieszczona na stronie internetowej, 
jak również opublikowana w Gazecie Czempiń.     

2) przygotowania dokumentacji i odpowiedniego zabezpieczenia pomnika przyrody, 
jakim jest dąb przy Olszynce w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że stosowna dokumentacja zostanie przygotowana i gmina 
poczyni starania, aby zabezpieczyć ten pomnik przyrody.  

 
Do punktu 21 porządku obrad: 

             
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Radny Maciej Głochowiak przypomniał, że 7 października 2013 roku Rada Miejska podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy Czempiń i wyrażeniu tym samym zgody na 
budowę drogi dojazdowej do nowobudowanego budynku przy Polo Markecie, a w dniu 
dzisiejszym na tablicy ogłoszeń można już przeczytać informację o wyborze wykonawcy tej 
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budowy – „to jest majstersztyk, a trzech kabelków do prądu w przepompowni ścieków                  
w Piotrkowicach nie można zrobić przez sześć miesięcy”.  
  
Radny Maciej Głochowiak poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytanie, czy osoby 
handlujące obecnie towarami na chodnikach w Czempiniu uiszczają opłatę za zajęcie pasa 
drogowego. 
   
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że szybkość zakończenia procedury 
przetargowej nie zależy wcale od pracowników urzędu, natomiast od faktu, czy firmy, które 
przystąpią do przetargu muszą uzupełniać złożone dokumenty, czy też są one kompletne;             
w tym przypadku nie trzeba było wzywać do uzupełniania dokumentów.      
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska w kwestii zajęcia pasa drogowego poprosiła o podanie 
nazwisk osób, o których radny mówi składając pytanie, bądź o adresy, gdzie handel się 
odbywa.  
 
Hanna Rybakowska – Przewodnicząca Rady Rodziców przy Szkole podstawowej                       
w Czempiniu poprosiła o udzielenie odpowiedzi, kiedy nastąpi remont budynku szkoły                 
w Czempiniu; przypomniała, że w roku poprzednim zostały zamknięte dwie szkoły, z czego 
miały być poczynione oszczędności w kwocie około 1,8 mln zł, zatem jaka kwota zostanie 
przeznaczona na remont budynku, w którym obecnie pojawia się na ścianach grzyb, a z dachu 
spadają dachówki -  w takich warunkach dzieci nie mogą się uczyć.  
 
Jarosław Górny podkreślił, że „wojna o ulicę Wiatrakową” jest to wojna pomiędzy nim                 
a panią Hanną Rybakowską, nie powinni zajmować się nią radni, ponieważ gmina 
funkcjonuje z naszych podatków. Zdaniem Jarosława Górnego nie chodzi tu o samochody, bo 
one jeździły i jeździć będą. Jarosław Górny zaapelował o podejmowanie rozsądnych decyzji, 
a „jeśli Pani Rybakowska robi tysiące zdjęć moim samochodom, uważam, że nie jest całkiem 
zdrowa, a to, co widzę to ma jakiś lęk – lęk dachówek, lęk samochodów, lęk przejeżdżających 
rowerów – może powinna się leczyć”.  
 
Agnieszka Bartlakowska – Zastępca Przewodniczącej Rady Rodziców przy Szkole 
podstawowej w Czempiniu w kwestii złożonej podczas poprzedniej sesji interpelacji radnego 
Stanisława Turno dotyczącej parkowania na chodniku przed szkołą, poinformowała, że jest              
w posiadaniu oświadczenia Komendy Powiatowej Policji w Kościanie, że odcinek ten nie jest 
chodnikiem, a jest to cały plac przed szkołą.  
 
Radny Stanisław Turno przypomniał, że wniosek złożył zgodnie z sugestiami mieszkańców, 
którzy nie mogą przejść jeśli parkuje tam wiele pojazdów. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że całkiem inne fundusze – jeśli będą możliwe 
do pozyskania - są na rewitalizację rynku a inne na termomodernizację szkoły, nie ma zatem 
tak, że „zrobimy coś za coś”; projekt termomodernizacji całego budynku szkoły jest 
opracowany, oczekujemy na pozwolenie na budowę, jednakże w dniu dzisiejszym nie może 
udzielić informacji, czy pieniądze na ten cel będą; projekt opiewa na kwotę 4 mln zł.  
 
Jarosław Górny poinformował, że w sprawie sporu na ulicy Wiatrakowej jest wyrok, który 
jeśli radni sobie życzą, dostarczy.         
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że w kwestii poprawy bezpieczeństwa przed 
Szkołą podstawową w Czempiniu – nie można mówić, że nic się w tej materii nie działo, 



11 
 

ponieważ Burmistrz skierowała pisma do Starosty kościańskiego w tej kwestii, ponieważ 
szkoła usytuowana jest przy drodze powiatowej z wnioskami o wyniesione przejście dla 
pieszych, o założenie sygnalizacji świetlnej, jednakże Burmistrz nie ma na realizację tych 
wniosków żadnego wpływu, ponieważ decyduje zarządca drogi.     
 
Do punktu 22 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Jerzy Krzyżostaniak zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
 
 
 
Protokołował: 
mgr M. Głucha – Napierała      Przewodniczący Rady Miejskiej 
Kierownik Referatu Organizacyjnego                                                   /-/ Jerzy Krzyżostaniak 
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